
PROTOKÓŁ  NR 16 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
z dnia 21 października 2020 r. 

Porządek spotkania:  

1. Przywitanie gości i stwierdzenie quorum 

2. Przedstawienie propozycji i zgłoszenie wniosków do projektu budżetu na 2021 r. 

3. Planowane wysokości podatków na 2021r. 

4. Wnioski i opinie Komisji. 

5. Sprawy różne 

6. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad. 1 
Posiedzenie komisji otworzyła o godz. 11:00  Przewodnicząca Komisji A.  Szafrańska.  Ze względu 
na problemy techniczne na początku posiedzenia nie było ustawowego kworum członków komisji. 
Przewodnicząca ogłosiła przerwę. 
Po przerwie Przewodnicząca sprawdziła obecność  członków komisji. Na 7 radnych w posiedzeniu 
uczestniczyło 4 radnych (radny P. Szyposzyński usprawiedliwił  swoją  nieobecność  mówiąc, że nie 
dostał  zaproszenia na komisję, natomiast radna I. Markiewicz i radny Ł. Pak mieli problem 
techniczny z połączeniem się). 
Obecni członkowie komisji stanowili kworum, mogące podejmować  prawomocne decyzje. 

Ad.2 
Pani M. Grad Skarbnik Miasta przedstawiła propozycje do projektu budżetu na 2021 rok: 
I. Wydział  KOŚ: przebudowa drogi na działce nr 31 jest to ulica Szczecińska, budowa drogi ulica 
Kochanowskiego i Szymborskiej (PT), budowa drogi ulica Dobra Rycerskie (PI), budowa drogi 
ulicy Bocznej i Wiejskiej (P1), budowa drogi na działce 169/10 (P1), zakup i montaż  wiat 
przystankowych- na łączną  kwotę  290 tys. 
Rozbudowa PSZOK - 40 tys, rewitalizacja terenu zielonego przy Wojska Polskiego - 50 tys., 
budowa oświetlenia na ulicach Letnia, Jesienna, Deszczowa i Tęczowa, budowa oświetlenia 
drogowego przy Placu Lotników - na kwotę  129 tys. 

2. Wydział  IPR: wymiana pokrycia dachu wieży Bismarcka w parku miejskim, przebudowa drogi - 
ulica Mickiewicza, przebudowa nawierzchni jezdni i chodników- ulica Jesienna i część  Letniej, 
budowa drogi ulica Toruńska oraz przebudowa drogi na działce 447/13 przy Sano (ł zny koszt 
inwestycji 1 398 000 zł.) 
3. Gospodarka Mieszkaniowa: Przebudowa budynku przy ul. Poznańskiej 4E III etap, adaptacja 
części lokali na wykonanie łazienek w dziewięciu lokalach oraz zmiana systemów grzewczych w 
lokalach - łączny koszt tych inwestycji to 554 tys. 
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Kolejny wydatek to poprawa efektywności energetycznej w SP nr 4 i tutaj ubiegamy się  o 100% 
dofinansowania. Budowa kolektora deszczowego w ulicy Sportowej oraz budowa kanalizacji 
deszczowej w ulicy Kochanowskiego i Szymborskiej. Będzie kończona tennomodernizacja 
budynków użyteczności publicznej, w 2021 r. będzie to budynek Urzędu Miasta budynek MOPS-u. 

Radny K. Olszewski zapytał  co jest planowane na ulicy Letniej? 

Pan Burmistri odpowiedział, że planowane jest wykonanie projektu technicznego na oświetlenie. 
a jeśli chodzi o projekt drogowy to jest skrzyżowanie Letniej z Jesienną. 

Radny K. Olszewski zapytał  czy nie było rozważane najpierw wykonanie ulicy Letniej? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w pierwotnej wersji była rozważana budowa drogi na ulicy 
Letniej, ale po analizie pod względem ilości osób zamieszkałych, pod względem prowadzonych 
prac budowlanych, bo na ulicy Letniej kilka domów jest jeszcze w trakcie budowy, a na Jesiennej 
wszystkie domy są  już  wykończone i to zaważyło na tym, żeby w przyszłorocznym budżecie 
umieścić  Jesienną  i skrzyżowanie Letniej. 

Radna M. Makowska dodała, że pierwsi mieszkańcy, którzy zamieszkali w tym obszarze 
mieszkają  11 lat i czekają  na drogę  przy ulicy Jesiennej. Natomiast droga Letnia nie posiada 
wyłożonych płyt, które umożliwiają  dojazd do posesji, tak jak ma to miejsce na ulicy Jesiennej, tam 
nie możliwości przejścia pieszo. 

Radny J. Konat powiedział, że nie usłyszał  o naprawie łącznika ulicy Batalionów Chłopskich z 
Kościuszki i poprosił  o odcinkową  naprawę, tam gdzie pozapadały się  płyty jumbo. 
Radny przypomniał, że przebudowę  tej nawierzchni zgłaszał  już  w ubiegłym roku. 

Pan Burmistrz odpowiedział  radnemu, że będzie to wykonane z bieżących remontów. Płyty będą  
sukcesywnie wymieniane wiosną  lub latem. 

Ad. 3 Planowane wysokości podatków na 2021r. 

Pani Skarbnik przedstawiła informację  na temat planowanych stawek podatków na 2021 rok 
zgodnie z załącznikiem do protokołu. 

Pan Burmistrz dodał, że wiele gmin sąsiednich zdecydowało się  na podniesienie stawek 
maksymalnych, a świdwin pozostaje gminą  gdzie podatki są  na najniższym poziomie. Podwyżki są  
kosmetyczne. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że takie działanie spowoduje niższe wpływy do budżetu. 
Skąd taka decyzja? 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że w kampanii wyborczej obiecywał, że będzie przyglądał  się  
polityce fiskalnej. Nie do końca trzeba budować  budżet na obciążeniach fiskalnych, polityka, którą  
prowadzimy, a więc przyglądanie się  temu jak są  obciążenia stanowiskami w poszczególnych 
jednostkach. 

Burmistrz powiedział, że uważa, że oszczędności powinno się  zacząć  szukać  u siebie, ajak 
najpóźniej szukać  pieniędzy w kieszeniach naszych mieszkańców. 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Ad  
Projekty uchwał: 

• uchwała Nr XXVI/139/20 w sprawie zwolnień  przedmiotowych od podatku od 
nieruchomości oraz określenia warunków udzielania pomocy de minimis dla 
przedsiębiorców tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie Miasta 
Świdwin 

Radni pytań  nie mieli. 

W głosowaniu członkowie komisji jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały ( „za 
przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/140/20 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Świdwin na lata 2020-2025 

Radni pytań  nie mieli. 

W głosowaniu radni jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały ( „za przyjęciem" 
głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/141/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2021 rok 

Radni  pytań  nie mieli. 

W głosowaniu radni jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały ( „za przyjęciem" 
głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/142/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych 

Radni pytań  nie mieli. 

W głosowaniu radni jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały („za przyjęciem" 
głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XX VI/143/20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Świdwin 
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Radny M. 1)ereń  zapytał  kiedy były aktualizowane dane, wymienione w projekcie uchwały? 

Pan A. Kot odpowiedział, że aktualizacja była wykonana w tym roku przez firmę  zewnętrzną. 

W wyniku głosowania radni jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały („za 
przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/144/20 w sprawie określenia górnej stawki opłaty za usługi odbierania i 
zagospodarowania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych przez właścicieli nieruchomości 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/145/20 w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują  mieszkańcy, a powstają  odpady 
komunalne 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" glosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/146/20 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Miasta 
Świdwin 

Radna  B. Bujak zapytała czy projekt uchwały przewiduje przepisy chroniące osoby starsze, 
rodziny wielodzietne? Czy są  przewidziane jakieś  ulgi, zniżki? 

Pan A. Kot odpowiedział, że projekt ulg nie przewiduje. 

Radna B. Bujak zapytała o ściągalność  opłat za odpady komunalne? 

Pan Burmistrz obiecał, że przygotuje dla radnej taką  informację  i udzieli odpowiedzi. 

W dalszej części radni przystąpili do opiniowania projektu uchwały i w głosowaniu jednomyślnie 
przyjęli zaproponowany projekt uchwały ( „za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr )0VI/147/20 w sprawie wyboru metody i ustalania stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta świdwin 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/148/20 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Miasta Swidwin oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą  środków komunikacji elektronicznej 

Radni pytań  me przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 
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• uchwała Nr XXVI/149/20 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XX VI/1 50/20 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta Swidwin 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVIJ15I/20 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego Parku Wodnego ‚„Relax" w Swidwinie na 2021 rok 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/152/20 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2021 rok 

Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/153/20 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 
do gminnego zasobu nieruchomości 

Przewodnicząca Komisji zapytała co będzie się  działo na tym terenie? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jest umowa użyczenia z 2006 roku. Nie możemy inwestować  w 
tamten plac zabaw, a mieszkańcy osiedla wojskowego od kilku lat domagają  się  o jakieś  tereny 
rekreacyjne. Od początku kadencji rozmawialiśmy z WAM-em o tym, żeby część  działek które 
WAM posiada żebyśmy mogli przejąć. Proces trochę  się  wydłużał, ale już  jest wszystko uda się  
sfinalizowaĆ. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy jest tam plan zagospodarowania przestrzennego? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie planowaliśmy tam niczego, bo me mieliśmy tam ziemi. Teraz, 
jeżeli ten grunt przejmiemy to jest kilka pomysłów np. pump track (koszt 2100 zł  za metr). 

Radni pytań  nie mieli i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały („za 
przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/154/20 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości 

Radni pytań  nie mieli i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały („za 
przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

• uchwała Nr XXVI/155/20 w sprawie zmian budżetu miasta na 2020 rok 

Radna B. Bujak zapytała o kwotę  dofinansowania zakupu samochodu dla policji. Czy to będzie 20 
tys. czy więcej? 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że zakup samochodu to jest taki prezent od samorządów, które 
składają  się  w związku z otwarciem nowej komendy. Wniosek na 60 tys. jest propozycją  
Komendanta abyśmy w przyszłorocznym budżecie takie pieniądze zabezpieczyli, a w tym roku 20 
tys. Większość  samorządów przychyliła się  do tego wniosku na 20 tys. Ma to być  samochód 
terenowy. 

Radni więcej pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt 
uchwały („za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

uchwała Nr XXVJJI56/20 w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej,, 	 
Pan Sekretarz przedstawiając projekt uchwały powiedział, że spółdzielnia będzie się  nazywała 
„Moc na wynos". 
Radni pytań  nie przedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt uchwały 
(„za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

uchwała Nr XXVL"157120 w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia 
Radni więcej pytań  nie prtedstawili i w głosowaniu jednomyślnie przyjęli zaproponowany projekt 
uchwały („za przyjęciem" głosowało 6 członków komisji). 

Ad. 5 
Radny J. Konat zapytał  o rozbudowę  PSZOK na czym będzie polegała? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że musimy to zrobić, bo tych śmieci jest coraz więcej. Chcemy też  
wrócić  do pomysłu punktu „drugiego życia „dla mebli, co ograniczyło by ilość  śmieci jakie 
wywozimy do Wardynia. Chodzi o wybudowanie wiaty, gdzie takie meble można by składać. 

Radny M. Dereń  zapytał  dlaczego jeszcze nie ma parku regulaminu parku, jak ma wyglądać  szafa 
na elektroodpady? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że szafa jest estetyczna i chcemy ja postawić  na 3 Marca. Szata 
będzie montowana jutro. 
Regulamin musimy dopracować. 

Ad. 6 
Przewodnicząca Komisji o godz. 12.50 ogłosiła posiedzenie za zakończone. 

Przewodnicząc  4  omisji: 
Ann*S afra ka 
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